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Met deze brief informeren wij u over het voorgenomen besluit van het bestuur van 
Stichting Sint Josephscholen tot sluiting van Basisschool de Driemaster per 1 augustus 
2025.  
 
Dit voorgenomen besluit is door het bestuur op 21 augustus jongstleden ter advisering 
voorgelegd aan de MR van de school. Tevens zijn alle ouders van de school op 12 
september 2024 geïnformeerd tijdens een ouderavond. Na advisering door de MR wordt 
het voorgenomen besluit van het bestuur, volgens de huidige planning, in november ter 
goedkeuring voorgelegd aan de Raad van Toezicht, waarna het besluit definitief wordt.  
 
We zien en begrijpen dat de voorgenomen sluiting van de school veel impact heeft op 
kinderen, ouders, leerkrachten en wijkbewoners. Ouders en kinderen maken zich zorgen 
omdat ze naar een nieuwe school moeten. En wijkbewoners over de sociale cohesie en 
vanwege de ontmoetingsfunctie van de school.  
 
Als gemeente hebben wij slechts een zeer beperkte formele rol in de besluitvorming over 
de sluiting van De Driemaster. De reden daarvoor is dat basisschool De Driemaster geen 
openbare school is, maar een bijzondere school. De gemeente heeft als taak te zorgen voor 
voldoende openbaar onderwijs (artikel 23 grondwet). Dit betekent dat in deze situatie de 
beslissingsbevoegdheid tot sluiting bij het schoolbestuur ligt. In het Convenant 
Prestatieafspraken Onderwijs zijn afspraken tussen schoolbesturen en gemeente gemaakt. 
Er is afgesproken dat schoolbesturen overleg voeren met de gemeente over onder andere 
besluiten over spreiding en opheffen van scholen. Dergelijke overleggen over groei en 
krimp en scholen onder de opheffingsnorm voeren we al geruime tijd met elkaar. 
 
Het schoolbestuur heeft ons op 12 september jongstleden een brief gestuurd waarin zij 
meldt dat zij zich genoodzaakt ziet om basisschool De Driemaster te sluiten per 1 augustus 
2025. De directe aanleiding hiervoor is het lage leerlingenaantal van de school, het lage 
aantal aanmeldingen van kleuters, de daling van de gemiddelde schoolgrootte waar de 
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stichting mee te maken heeft en de demografische ontwikkelingen in de bestaande stad 
(ten zuiden van de Waal). Dit heeft gevolgen voor de toekomstbestendigheid van de school 
en de kwaliteit die daar ook in de toekomst geboden kan worden. Deze factoren hebben 
het bestuur van Stichting Sint Josephscholen tot het pijnlijke voorgenomen besluit 
gebracht om de school per 1 augustus 2025 te sluiten. 
 
Ons college vindt het belangrijk dat kinderen zoveel mogelijk in de buurt van hun huis naar 
school kunnen gaan, maar ook dat de onderwijskwaliteit op orde is en dat ouders en 
leerlingen voldoende keuzevrijheid hebben. Daarnaast vinden wij het van belang dat de 
schoolgebouwen in Nijmegen voldoende kwaliteit hebben en dat er stappen worden gezet 
in de verduurzaming van deze gebouwen.  
 
De optelsom van nabijheid van onderwijs, kwaliteit van onderwijs, keuzevrijheid en 
kwaliteit/verduurzaming van onderwijsgebouwen leidt tot bestuurlijke dilemma’s waarop 
een ingewikkelde afweging moet worden gemaakt. Ten tijde van de evaluatie van de 
doordecentralisatie van de onderwijshuisvesting 2015-2022 hebben we over deze 
dilemma’s gesproken met de schoolbesturen. Dit heeft erin geresulteerd dat op 24 oktober 
2023 een nieuw convenant prestatieafspraken onderwijs tussen de scholen en de 
gemeente is afgesloten, waarin de mogelijkheden tot spreiding van scholen in het primair 
onderwijs zijn verruimd.  
 
Deze, destijds nog abstracte, bestuurlijke dilemma’s worden nu bij De Driemaster en in 
Dukenburg heel concreet. Dit gaan we in de toekomst wellicht ook nog op andere plekken 
zien. De afweging die Stichting Sint Josephscholen hierin maakt ten aanzien van De 
Driemaster is, hoe moeilijk ook gezien de dilemma’s, voor ons als college helder en 
navolgbaar.  
 
We hebben met Stichting Sint Josephscholen overleg gevoerd over het belang van een 
zorgvuldig vervolgproces op weg naar de definitieve besluitvorming en goede 
communicatie met betrokkenen. Daarnaast hebben we gevraagd om samen met de andere 
schoolbesturen in Nijmegen onder andere via schoolwijzer te zorgen voor een zorgvuldige 
en kindgerichte herplaatsing van de kinderen. En om als goed werkgever op te treden naar 
de betrokken personeelsleden.  
 
Tijdens de Politieke Avond van 9 oktober jongstleden heeft uw raad een motie 
aangenomen getiteld ‘Laat De Driemaster niet botvieren’, waarin u ons oproept er bij het 
schoolbestuur op aan te dringen om de besluitvorming met minimaal een jaar uit te 
stellen. Hoewel dit verzoek in onze eerdere overleggen met het schoolbestuur reeds is 
besproken, gaan wij hierover zo spoedig mogelijk nogmaals met het schoolbestuur in 
gesprek en zullen uw raad uiterlijk in november informeren over de uitkomsten van dit 
gesprek en het vervolgproces. Tevens hebben wij – zoals toegezegd – het schoolbestuur 
verzocht de informatie die zij over prognoses en scenario’s met de ouders deelt, ook met u 
te delen.   
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Als college hechten wij aan zorgvuldige communicatie naar leerlingen, ouders, 
medewerkers en de wijk. Wij zijn en blijven dan ook in gesprek met ouders en 
wijkbewoners en samen met hen zullen we bekijken hoe we de sociale cohesie in de wijk 
met het wegvallen van de school zo goed mogelijk kunnen blijven ondersteunen. 
 
De gesprekken over groei en krimp blijven we ook de komende tijd voeren met alle 
schoolbesturen. In deze gesprekken zullen we met alle scholen nadrukkelijk bespreken wat 
er nodig is voor een toekomstbestendig en gevarieerd scholenlandschap. Uiteindelijk 
willen we deze afspraken vastleggen in een Integraal HuisvestingsPlan Onderwijs (IHPO) 
met een looptijd van minimaal 16 jaar. De verwachting is dat in 2025 het IPHO wettelijk 
verplicht wordt en we zullen dit plan dan ter besluitvorming aan de raad voorleggen. 
 
Hoogachtend, 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Nijmegen 
   

A.P.W. van de Klift  H.M.F. Bruls 
gemeentesecretaris  burgemeester 

 
 
 

 
 


